



လိုပေးဖေးကတန်ထိုပုံးမဲဉ်းနု်း ထွားထိန်လွူးဟပ် စမ်းစမ်းသွော့
ကလေးပုံမှန်ဖွံ့ဖြိုးဖို့ စောစီးစွာ ပံ့ပိုးစောင့်ရှောက်ဖို့



မိုးမွေးအင်းနမ်းလောင်းကျာ၊ ဒေါ့ရီသွော့
တွမ်းငေါင်းအိုးငွါသား၊ ရွမ်နယ်သွော့
ပျားမွန်းခရား၊ ငေါင်းသချင်ဖုံး။

မိခင်လောင်းအား ချိုသာစွာပြောဆိုဆက်ဆံပါ။
စိတ်ချမ်းသာပျော်ရွှင်အောင် သီချင်းဆိုပြပါ။
ကျန်းမာရေးကို ပိုဂရုစိုက်ပေးပါ။

အင်းနမ်းလောင်းကျာ၊ အွေသွော့ထိကြောင်းစင်
အံ့သွော့ အဒီးအရား၊ အယား၊ ကထွာအိအားဖုံးနု်းနော။

ကိုယ်ဝန်ဆောင်စဉ် သန့်ရှင်းသောရေ သောက်ပေးပါ။
လတ်ဆတ်၍ အာဟာရဓါတ်ပြည့်ဝသော အသားနှင့်အသီးအနှံများ စားသောက်ပေးပါ။



တယ်စွဉ်းလိုပေး၊ ကလွူးလင်စ လိုးအွဉ်းရေ၊ လွူးဟပ်ဟပ်
ထွားဟပ်ဟပ်သွော့၊ ဒေါ့ရီဖေးသွော့ဟပ်ဟပ်။

မွေးဖွားပြီးချိန်မှစပြီး ကလေးကိုဂရုတစိုက် ပြုစုစောင့်ရှောက်ပါ။
ချိုသာစွာ စကားပြောပေးပါ။ ကလေးနှင့်ကစားပေးပါ။ သူ့စကားကို ဂရုစိုက်နားထောင်ပေးပါ။



လိုနမ်းအင်္ဂါးမွန်ပန်တမ်း မိဉ်အင်းနု်း၊ ဖေးကသေစမ်းစမ်း
တွိုင်းပင်းတွမ်းလိုဒါးလဲပ်သား မွဉ်းဖျင်ဟပ်ဖေးသွော့။

ဖွံ့ဖြိုးမှုနှောင့်နှေးခြင်းနှင့် မသန်စွမ်းခြင်းများကို သိရှိတွေ့ရှိပါက
ကျွမ်းကျင်သူများ၏ အကြံဉာဏ်ရယူကာ စနစ်တကျပြုစုစောင့်ရှောက်ပါ။



ပံ့ပိုးကူညီသူအတွက် အမှာစာ

ECI ဆိုင်ရာ မိဘပညာပေးရေးအစီအစဉ်နှင့် ရပ်ရွာ၊ ရပ်ကွက်လူထုပညာပေးအစီအစဉ်များတွင် အသုံးပြုရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။ မွေးဖွားချိန်မှစ၍ သုံးနှစ်အထိ မိဘအုပ်ထိန်းသူ၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ပြုစုစောင့်ရှောက်သူများ လုပ်ဆောင်ရန်အတွက် ရည်ရွယ်ပါသည်။ ECI ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ကလေးမိဘ၊ မိသားစုဝင်များ၊ ပြုစုစောင့်ရှောက်သူများနှင့် ရပ်ရွာ၊ ရပ်ကွက်လူထုအဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် အဓိကရည်ရွယ်ပါသည်။

ကလေးပံ့ပိုးမှုဖွံ့ဖြိုးရေး မည်သို့ဆောင်ရွက်ရမည်နည်း။ (လိုးပေးဖေးကတန်ထို ပံ့ပိုးမဲဦးနပ်၊ မာ၊ဗားနဲင်းမဲဦး)

- ၁။ လိုးပေး အဝေးနမ်းလောင်းကျား အိုယေနိုးယေနိုးဖေးဗား နားဖေးတရား၊ နားဖေးငေါင်းခြင်း၊ နားဖေးငေါင်းသချင်၊ပျော့၊ နားဖေးငေါင်းအွဉ်းရံ၊ နားဖေးငေါင်းအွဉ်းတက်၊ နားဖေးငေါင်းပစိုး၊ နားဖေးငေါင်းတဲက်၊ နားဖေးငေါင်းကဲးငေါင်းထေးဖုံးနော့၊ ငေါင်းမျိုက်၊ ငေါင်းရွှင်၊ ငေါင်းကျံထမ်းဖုံးနပ်၊ အဝေးလိုးဒေါ့ထေ့တမ်းနပ်၊သွ။
- ၁။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်စဉ်ကတည်းက ဂရုတစိုက်နေထိုင် သွားလာစားသောက်ရန် အရေးကြီးပါသည်။ သက်သောင့်သက် သာနေထိုင်ရန်၊ ဖြည်းညင်းစွာ သွားလာရန်လိုအပ်ပါသည်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်က ပျော်ရွှင်ဖွယ်တေးသီချင်းများ၊ ရိုးရာမိဘပညာပေး ပုံပြင်၊ ကဗျာနှင့် ဆောင်ပုဒ်တို့ကိုလည်း နားထောင်ပေးရမည်။ စကားထာ၊ စကားဝှက်တို့ကိုလည်း ဖြေဆိုပေးရမည်။ ရိုင်းစိုင်းသောစကား၊ ရက်စက်ယုတ်မာသော စကားလုံးများ၊ ကြမ်းတမ်းသောစကားများ လုံးဝမပြောဘဲ ရှောင်ကြဉ်ရပါမည်။
- ၂။ ကအီးလွူးလွဉ်ဒါးပိုပေးယို အနမ်းဖေးကဖြူးဖြို ကနောက်ခီးဥာဏ်းဖေးကထင် ဥာဏ်းဖေးကဖဲင်နပ်၊ ကထွာအမျိုး အဝေးနမ်းလောင်းကျားယို အဝေးလိုးအွဉ်းရေငါး မိဉ်းမဲဉ်လုပိုရတနားနပ်၊ အဝေးနမ်းလောင်းကျားယို အွေးဖေးဗားထီကြောင်းစင် အံးဖေးဗား အ စော့အလားအဒီးအရား သိဉ်သိဉ်ဗန်ဗန် မိဉ်းထွာအယားတွဲ၊ အယားဗန်ဗန် အံးဖေးဗား အဟားရကထွာအီအား ကထွာအီသွီးယား စားဖုံး သွီးကကွီဒါးအရောင်၊အရား အယားမျိုးဖုံးတွဲ၊ အံးဖေးဗားနပ်၊သွ။
- ၂။ မွေးဖွားလာမည့် ရင်သွေးကလေး၏ကိုယ်အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းများနှင့် ဦးနှောက်မှတ်ဉာဏ် ဖွံ့ဖြိုးစေရန်အတွက် ရင်သွေးရတနာလိုချင်သော မိခင်လောင်းသည် ကိုယ်ဝန်ရှိပြီဆိုကတည်းက သန့်ရှင်းသောရေကိုသာ သောက်သုံးရန်နှင့် သန့်ရှင်းလတ်ဆတ်သော အသီးအရွက်၊ သစ်မြစ်၊ သစ်ဥနှင့် လတ်ဆတ်သော အသားငါးတို့ကိုသာ စားသုံးရန်အရေးကြီးပါသည်။ ထို့အပြင် အာဟာရဓါတ်ပြည့်ဝသော စားသောက်ဖွယ်ရာကို လုံလောက်စွာစားပေးရန်နှင့် မိခင်လောင်းစားချင်စိတ်ရှိသော အသီးအနှံ့ သစ်ဥ၊ သစ်ဖု စသော စားစရာများကိုလည်း စားသောက်ပေးရန်လိုအပ်ပါသည်။
- ၃။ တယ်းစွဉ်းကလွူးလင်စ ဗးသက်သူလာနပ်၊ ဖေးနဲဉ်းဗားမျိုးနဲဉ်းထီတစွီးလျှမ်း ဖေးအွေးဗားတမ်းထီလောင်းလင်ဖုံး လဲးတလွစ်တမ်း မဉ်းအဝေးလိုးဖေးအွေးစိန်းစော့တွဲ၊ ဖေးအွေးဗားထီလုံခွဲ နပ်၊မဉ်းတမွေးတမ်းတွဲ၊ ဖေးအွေးဗားထီကြောင်းစင် စစ်ကြောင်းကြောင်းထွူမ၊ ကွဲဖေးအွေးငါးနော့၊ သူလာမိဉ်းလွီမ၊ ကွဲဖေးအံးငါး အာဟားရလောင်းလင် အွဉ်းရေမွေးမွေး ထွားနေးဟပ်ဟပ်သော့။
- ၃။ ကလေးမွေးဖွားပြီးချိန်မှစ၍ ခြောက်လအထိ မိခင်နို့တစ်မျိုးတည်းသာ တိုက်ကျွေးပေးပါ။ ခြောက်လနောက်ပိုင်းတွင် ဖြည့်စွက်အာဟာရများ ပံ့ပိုးကျွေးပါ။ ကလေးကိုချစ်ခြင်းမေတ္တာဖြင့် ချောမြို့ခြင်း၊ ကလေးနှင့်စကားစမြည်ပြောပေးခြင်း၊ ကလေး၏တုံ့ပြန်မှုကို အသိအမှတ်ပြုကာ ဂရုတစိုက်နားထောင်ပေးခြင်းဖြင့် ကလေး၏ဖွံ့ဖြိုးမှုကို အနီးကပ်စောင့်ကြည့်ပေးပါ။
- ၄။ လိုးပေးမိဉ်းနန်းမွန်ဗန်နပ်၊ တွိုင်းပင်းတွမ်း သေနားဒါးလဲပ်သား နေးထူးဝွေးသီး အကျုံးဥာဏ်းထွူတင် မွဉ်းဖျင်ဟပ် လိုမ်းလား ဟပ်ဖေးမျိုဉ်မျိုဉ် သော့လိုးပေးနော့။
- ၄။ ကလေး၏ ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျသည်ဟု ယူဆလျှင် တတ်ကျွမ်းသော ပညာရှင်များနှင့် တိုင်ပင်ဆွေးနွေး၍ အကြံဉာဏ်ရယူကာ စောစီးစွာ ပြုစုစောင့်ရှောက်ပေးပါ ။

ကျေးဇူးတင်လွှာ

ဤပို့စတာကို တိုင်းရင်းသားကလေးငယ်များနှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုများ၊ ကလေးပြုစုစောင့်ရှောက်သူများအတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ECI လုပ်ငန်းတွင် လက်တွဲလုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော ဌာနအသီးသီး အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အတူတကွ ရေးသားပြုစုခဲ့ပါသည်။

ဤပို့စတာကို တိုင်းရင်းသားကလေးငယ်များနှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုများ၊ ကလေးပြုစုစောင့်ရှောက်သူများအတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ECI လုပ်ငန်းတွင် လက်တွဲလုပ် ကိုင်လျက်ရှိသော ဌာနအသီးသီး၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အတူတကွ ရေးသားပြုစုခဲ့ပါ သည်။ ဤပို့စတာဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် အားသွန်ခွန်စိုက်ပါဝင်ကူညီပေးခဲ့သော လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန၊ UNICEF (မြန်မာ)၊ The Leprosy Mission Myanmar တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံနှစ်ခြင်းခရစ်ယာန်အသင်းချုပ်(MBC) ဓမ္မပညာဌာနမှ ဒေါ်အိန်ဂျူလီ၊ ဒေါ်ဗန်အိုင်ရင်းနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ပအိုဝ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့မှ ဦးခွန်မောင်ဘော်၊ ဦးခွန်ထွန်းဖြူ ၊ ဦးခွန်ထွန်းဂျာ၊ ဦးခွန်စာရိန္ဒာနှင့် ဦးခွန်မောင်ဟန်၊ ပန်းချီ/ဒီဇိုင်းပညာရှင်များဖြစ်သော ဦးကျော်မင်းအောင်၊ ဦးဝင်းထွန်းသန်၊ ဦးလူမော်ဟန်၊ ဦးလှိုင်ဝေလွင်တို့အား တန်ဖိုးရှိသောအချိန်များစွာကို မျှဝေပေးသည့်အတွက် လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အထူးကျေးဇူးတင်ကြောင်း မှတ်တမ်းတင်ထားရှိအပ်ပါသည်။